
Protokół Nr LX/23

z LX sesji Rady Miejskiej, która odbyła się  30 stycznia 2023 r., on- line.
    
Stan radnych – 23, 
Obecnych – 23 (zał. Nr  1), radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski -otworzył o godz. 8.30 LX sesję Rady Miejskiej 
w Pabianicach zwołaną na wniosek Prezydenta (zał. Nr 2). Porządek obrad (zał. Nr 3). 
Złożył pani radnej Dorocie Pędziwiatr,  kondolencje i wyrazy współczucia z powodu śmierci 
mamy. 

Przewodniczący  Rady   Krzysztof  Rąkowski  -   poprosił  o  wyrażenie  zgody  nad 
procedowaniem nad uchwałami bez opinii komisji. 
Głosowanie: za–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 
4). 

Ad.2
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt     uchwały w sprawie zmian   
budżetu miasta Pabianic na 2023r. - proj. nr 1(zał. Nr 5).
Uzasadnienie- I. Po stronie planu dochodów dokonuje się  zwiększenia o kwotę 94.860 zł 
w tym:- dochodów w kwocie 91.800 zł  w związku z przyznanymi środkami na wypłatę 
„Dodatku  węglowego” finansowanego  w  ramach  środków  Funduszu  Przeciwdziałania 
COVID-19 zgodnie z ustawą z dnia 5 sierpnia 2022 r. o dodatku węglowym,

- dochodów w kwocie 3.060 zł w związku z przyznanymi środami na  wypłatę dodatku dla 
gospodarstw domowych z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła finansowanego w 
ramach środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 zgodnie z ustawą z dnia 15 wrze-
śnia 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku 
z sytuacją na rynku paliw. 

II.  Po stronie planu wydatków dokonuje się zwiększenia o kwotę 94.860 zł w Miejskim 
Centrum  Pomocy  Społecznej  z  przeznaczeniem  na  sfinansowanie  wypłat  dodatków 
węglowych  oraz  wypłat  dodatków  dla  gospodarstw  domowych  z  tytułu  wykorzystania 
niektórych źródeł ciepła.

Radny Włodzimierz Stanek- czy są jakieś statystyki, ilu mieszkańców uprawnionych do 
otrzymania  takich  dopłat  węglowych  oraz  z  tego  tańszego  węgla,  ilu  już  z  tego 
skorzystało?

Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska-  to  MCPS  prowadzi  ewidencje  dodatków 
węglowych.

Radny Włodzimierz Stanek- są 2 tematy: dopłaty po 3 tys. zł, a drugie to zakup tańszego 
węgla, ile uprawnianych skorzystało. 

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz-  ponad  1000  mieszkańców  zgłosiło  zakup 
tańszego  węgla,  około 600 zrealizowani pozostali zrezygnowali.
W MCPS około 1300 skorzystało z dopłat.

Radny Piotr Różycki- węgiel w ZEC czy jest i  jakie rodzaje go.



Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz-węgla jest pod dostatkiem, można go odbierać.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–23, przeciw-0, wstrzymało się -0.  Wyniki głosowania 
imiennego (zał. Nr 6). Podjęto uchwałę Nr LX/578/23  (zał. Nr 7).

Ad.3
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt     uchwały w sprawie zmian   
budżetu miasta Pabianic na 2023r. - proj. nr 2 z autopoprawką (zał. Nr 8).
Uzasadnienie-  I. Zwiększa  się  plan  dochodów  o łączną  kwotę  1.139.706,76 zł  w 
następujących pozycjach:

dochody majątkowe (łączna kwota zwiększenia   1.139.706,76   zł), w     tym:  

- zwiększenie o kwotę 569.100,00 zł w związku z przyznaniem środków w ramach progra-
mu Sportowa Polska - Program Rozwoju Lokalnej Infrastruktury Sportowej - Edycja 
2022 na realizację zadania pn. „Poprawa infrastruktury rekreacyjno - sportowej - technicz-
nej na terenie miasta
Pabianic - budowa hali sportowej przy SP 13 - dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultu-
ry Fizycznej”,- zwiększenie o kwotę 570.606,76 zł środków otrzymanych z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych, w związku ze zmianą harmonogramu rzeczowo - finanso-
wego.

II. Zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 1.169.706,76  zł w następujących pozy-
cjach:

1. wydatki bieżące – (łączna kwota zwiększenia   30.000,00    zł), w     tym:  

- zwiększenie wydatków o kwotę 30.000,00 zł w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu 
w związku ze zwiększeniem dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego na rzecz Powiato-
wego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli i Doradztwa Metodycznego.

2.wydatki majątkowe – (łączna kwota zwiększenia   1.139.706,76   zł), w     tym:  

- zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej w Referacie Planowania i Sprawozdawczości Budże-
tu - kwota 45.000,00 zł,

- zwiększenie wydatków o kwotę 45.000,00 zł w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu na re-
alizację zadania pn. „Opracowanie dokumentacji dotyczącej modernizacji dachu w SP 1”,

- zwiększenie wydatków o kwotę 1.139.706,76 zł w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu na 
realizację zadania pn. „Poprawa infrastruktury rekreacyjno - sportowej - technicznej na te-
renie miasta Pabianic - Budowa hali sportowej przy SP 13” (w tym środki z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 570.606,76 zł, środki z Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej w wysokości 569.100,00 zł).

III. Zmiana wyniku budżetu

Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku budżetu
w roku 2023, który ulega zmniejszeniu o kwotę 30.000,00 zł i po zmianach będzie wynosił 
(-) 30.665.113,86 zł (deficyt budżetu).

Deficyt planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z:

- emisji obligacji komunalnych w kwocie 11.868.000,00 zł,



- wolnych środków w kwocie 18.641.513,41 zł,

- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających 
z rozliczenia  dochodów  i wydatków  nimi  finansowanych  związanych  ze  szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 155.600,45 zł.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz-  przetargi   dot.  budowy dróg rozstrzygali,   10 
zadań ulice między innymi:  Lisia,  Rycerska, Akacjowa, Makowa, Grabowa, Popławska, 
Robotnicza, przeniesienie na brakujące ul. Różana i Drewnowska, a 4  ulice będą z PSM 
realizowane przez ZDM. 

Radny Włodzimierz Stanek -jaki  realny termin oddania hali  do użytku, czy w tym roku 
szkolnym dot. szkoły nr 13, dach szkoły nr  1  będzie robiony, czy naprawa dachu.

Radny Piotr Różycki – ul. Popławska czy my sami finansujemy, a jeśli wspólnie to z kim. 
Hala przy szkole nr  13, klub zapaśniczy korzystał, dobrze żeby łącznik tam powstał.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz-   hala  przy  Sz.  nr  13  zakończone  prace,  są 
odbiory końcowe i kwestia wyposażenia.
Dach   na  szkole  nr  1,  częściowo  był  zrobiony  wcześniej,  chcemy  zrobić   porządną 
ekspertyzę, czego potrzeba i zrobić pełną inwentaryzację i  musi być zgoda konserwatora 
bo  to zabytek. Sama kwestia oceny nie jest tania. Ul. Popławska odbudowa po stronie 
partnera prywatnego, który potwierdza, że wykona to co jest  po jego stronie.  ul.  Orna 
zgłoszona do funduszy samorządowych na dofinansowanie.

Radny Piotr Różycki –ul. Popławska kto jest naszym partnerem i jakie koszty.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz-  łącznik nie wie o co chodzi, może o odbudowę, 
to jest na potrzeby wszystkich klubów, będziemy realizowali w miarę potrzeb i możliwości. 
Koszty  drogi  były  po  połowie,  inwestor  korzystał  z  niej  przy  budowie  bloków przy  ul. 
Popławskiej,  nie zna nazwy.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–223 przeciw-0, wstrzymało się -0. Wyniki głosowania 
imiennego (zał. Nr 9). Podjęto uchwałę Nr LX/579/23  (zał. Nr 10).

Ad.4
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt     uchwały  w sprawie zmiany   
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej  Pabianic  na  lata  2023  –  2038   z 
autopoprawka(zał. Nr 11).
Uzasadnienie-  Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów 
i  wydatków  budżetu.  Szczegółowe  wyjaśnienie  zmian  obrazuje  załącznik  nr  3  - 
„Objaśnienia  przyjętych wartości  do  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Miejskiej 
Pabianice na lata 2023-2038”. 

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0.  1 osoba nie brała 
udziału  w głosowaniu.  Wyniki  głosowania  imiennego (zał.  Nr  12).  Podjęto  uchwałę  Nr 
LX/580/23  (zał. Nr 13).

Ad.5
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały w sprawie  udzielenia   
pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu w formie dotacji celowej (zał. Nr 14).
Uzasadnienie-  Nauczyciele  zatrudnieni  w przedszkolach  i szkołach  podstawowych 



w Pabianicach,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Pabianice,  korzystają 
z bezpłatnych  szkoleń  organizowanych  przez  Powiatowy  Ośrodek  Doskonalenia 
nauczycieli  i Doradztwa  Metodycznego  w Pabianicach.  Środki  te  również  będą 
przeznaczone na zatrudnienie doradców metodycznych i konsultantów. Miasto nie ponosi 
z tego  tytułu  dodatkowych  wydatków.  Środki  finansowe  przeznaczone  na  ten  cel  są 
zaplanowane w budżecie Miasta Pabianice na 2023 rok.

Zgodnie z art. 216 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
(t. j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1634, 1725, 1747, 1768, 1964, 2414) wydatki budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego są przeznaczone na realizację zadań określonych w odrębnych 
przepisach, a w szczególności na: pomoc rzeczową lub finansową dla innych jednostek 
samorządu terytorialnego, określoną odrębną uchwałą przez organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały uważa się za 
zasadne.

Radny Włodzimierz Stanek - ile w 2022 r. nauczycieli skorzystało ze szkoleń Powiatowego 
Ośrodka.

Naczelnik Waldemar Boryń- nie mamy takiej wiedzy, postara się dowiedzieć.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. 1 osoba nie brała 
udziału  w głosowaniu.  Wyniki  głosowania  imiennego (zał.  Nr  15).  Podjęto  uchwałę  Nr 
LX/581/23  (zał. Nr 16).

Ad.6
Z-ca  prezydenta  Aleksandra  Jarmakowska-  Jasiczek  przedstawiła  projekt   uchwały   
zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów przewozu za 1 kilometr 
przebiegu pojazdu uczniów niepełnosprawnych oraz ich rodziców do przedszkoli, szkół, 
ośrodków rewalidacyjno- wychowawczych z autopoprawką w podstawie prawnej  (zał. Nr 
17).
Uzasadnienie-   W  wyniku  nowelizacji  przepisów   wydanych  na  podstawie  art. 34a 
ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t. j. Dz. U. z 2022 r. poz. 
2201),  w rozporządzeniu Ministra Infrastruktury z dnia 25 marca 2002 roku w sprawie 
warunków  ustalania  oraz  sposobu  dokonywania  zwrotu  kosztów  używania  do  celów 
służbowych samochodów osobowych, motocykli i motorowerów niebędących własnością 
pracodawcy (Dz. U. z 2004 r. poz. 2376, z 2007 r. poz. 1462, z 2011 r. poz. 308, z 2023 r. 
poz. 5), zmianie uległa  stawka za 1 km przebiegu pojazdu.
 
Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. 2 osoby nie brały 
udziału  w głosowaniu.  Wyniki  głosowania  imiennego (zał.  Nr  18).  Podjęto  uchwałę  Nr 
LX/582/23  (zał. Nr 19).

Radny Piotr Różycki – dziś są bardzo złe warunki drogowe, ślisko. Kto nie musi niech nie 
wyjeżdza samochodem.



Ad.7
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski   –  o  godz  9.10  zamknął  LX  sesję  Rady 
Miejskiej w Pabianicach.

Załączniki  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Pabianicach ul. Zamkowa 16, pokój 31.

Protokółowała :                                                                       Przewodniczył : 

Monika Ludziejewska                                                         Krzysztof Rąkowski


